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رقابت سایه به سایه بارسا و رئال

 ژاوی ناراضی

آنجلوتی شاد

رقابت پایاپای بارسا و رئال در لالیگا همچنان ادامه دارد. دو رقیب 

حامد قهرمانی
اصلی و همیشگی قهرمانی در اسپانیا این فصل هم خود را از بقیه       لالیگا

جدا کرده اند و با یک بازی کمتر نسبت به بقیه در رتبه های اول 
و دوم قرار دارند. بارسا با ژاوی حالا به درک متقابل رسیده  اند و روز به روز جلو می روند. کاتالان ها 
در ادامه روند موفقیت هایشان یک شنبه شب موفق شدند ختافه را با یک گل شکست دهند و با 
44 امتیاز به صدرنشینی خود در جدول لالیگا ادامه دهند. به رغم کسب این پیروزی و تداوم 

صدرنشینی ژاوی اما هنوز چندان راضی نیست. 
ژاوی معتقد است حضور در جام حذفی اسپانیا و مس��افرت به عربستان باعث شده تیمش از 
آمادگی قبلی فاصله بگیرد. او معتقد است خستگی ناشی از شرکت در آن مسابقات باعث شده 
کیفیت کار بارسا پایین بیاید. مسئله ای که نگرانی ژاوی را در پی داشته است. سرمربی بارسا 
می گوید: »از نتیجه راضی ام، ولی از نحوه بازی تیم نه. ما امش��ب خوب نبودیم، حتی می توان 
گفت تا حدودی ضعیف بودیم. البته خوب دفاع کردیم، ولی خوب بازی نکردیم. این عملکرد 
عالی نیست، بلکه با عالی فاصله زیادی دارد. ما پیروزی مهمی به  دست آوردیم، ولی باید پیشرفت 
کنیم. در این بازی خستگی را احساس می کردیم؛ خستگی بدنی و ذهنی ناشی از سوپرجام. این 

یک پیروزی است، ولی نه یک پیروزی خوب. ما بهترین بازی ممکن را انجام ندادیم.«
اما در اردوی رقیب دیرین اوضاع متفاوت است. رئال بعد از پشت سر گذاشتن چند بازی ضعیف 
موفق شد با دو گل بیلبائو را شکست دهد تا فعلًا اوضاع بر وفق مراد کارلو آنجلوتی باشد. آنجلوتی 
که به شدت خطر اخراج را احساس می کرد برخلاف ژاوی از بازیکنانش رضایت کامل دارد و اینگونه 
از آنها و به ویژه گلزن تیمش کریم بنزما تمجید می کند: »واضح است که تیم دوباره در بخش دفاعی 
خوب کار می کند. ما مقابل بیلبائو، محکم و منسجم بازی کردیم. با توجه به اینکه خیلی زود از 
حریف جلو افتادیم به یک بازی خوب دفاعی نیاز داشتیم که این کار را به خوبی انجام دادیم. کاری 
که کریم انجام می دهد، باور نکردنی است. او در رسیدن به اهداف، کمک زیادی به ما می کند و 
در اوج بودنش به نفع ماست.« او در مورد عملکرد بسیار خوب کاماوینگا نیز عنوان می کند: »او با 
تمام کیفیت بازگشته که این به نفع تیم است. بسیار از این شرایط خوشحال و راضی هستیم. من 

شخصاً می خواهم بازی تماشایی کاماوینگا را بیش از اینها برجسته کنم.«

فرصت سوزی دقیقه 90 منچستر

برتری توپچی ها در بازی سخت لیگ
شانس حضور در جمع سه تیم بالای جدول دقیقه 90 برای منچستر از 

شمیم رضوان
دست رفت. شکست یاران تن هاگ مقابل توپچی ها به سوژه رسانه ها و       لیگ برتر

شبکه های اجتماعی تبدیل شد، چراکه س��ال گذشته رونالدو مقابل 
آرسنال برای یونایتد گلزنی کرد، اما جانشین او عملکرد ضعیفی مقابل یاران آرتتا داشت. درحالی که 
تن هاگ انتظار داشت درخش��ش در بازی های اخیر که صعود این تیم به رتبه چهارم جدول را در پی 
داشته برابر صدرنشین نیز ادامه داشته باشد. با این وجود توپچی ها که تیم برتر میدان بودند به برتری 
3بر 2 مقابل یونایتدها دست یافتند. برتری که 50 امتیازی شدن آرسنال را در پی داشت و حالا شاگردان 
آرتتا با یک بازی کمتر نسبت به منچسترسیتی در رده دوم به حاشیه امنیت خوبی در صدر جدول دست 
یافته اند. این در حالی است که منچستر بهترین فرصت برای حضور در بین سه تیم بالای جدول را از 
دست داد و در رده چهارم باقی ماند. آرسنال در حالی به برتری 3 بر 2 در این دیدار خانگی دست یافت 
که ادی انکتیا برای توپچی ها دبل کرد. در شرایطی که در این فصل از رقابت های لیگ برتر ستاره هایی 
چون ساکا، مارتین اودگارد، رمزدیل و ژسوس حسابی برای آرسنال درخشیده اند، این انکتیا بود که با 
زدن یک گل سه امتیازی در واپسین دقایق برد در یکی از سخت ترین بازی های فصل را برای تیمش به 
دست آورد. سرمربی توپچی ها بعد از این پیروزی دلچسب به تمجید از مهاجم جوان تیمش پرداخت و 
انکتیا را قلب آرسنال خواند: »تکرار بازی های خوب مقابل تیم های بزرگ لیگ برتر مرا به آینده توپچی ها 
در این فصل امیدوار کرده است. اینکه مقابل تیمی مثل منچستریونایتد عقب بیفتید بسیار خطرناک 
است، ولی ما برگشتیم و حتی 2 بر یک جلو افتادیم. دقیقاً همان اتفاقی که در اولدترافورد افتاد. کنترل 
بازی دست ما بود، ولی آنها گل زدند. گل دوم را که خوردیم عصبانی شده بودم، از آن لحظه ها بود که اگر 
مربی و بازیکنانش از نظر احساسی آماده نباشند کنترل خود را از دست می دهند. اما برای ما این طور 
نبود و کاری که انکتیا برایمان کرد فوق العاده بود. او نشان داد که قلب آرسنال است. البته از این مهم هم 

نمی توان گذشت که جو ورزشگاه خانگی برای یک تیم دیگر از این بهتر نمی شود.«
تن هاگ اما با ناراحتی از نتیجه رقم خورده تأکید کرد هر سه گلی که دریافت کردند، حاصل اشتباهاتی 
بود که شاگردانش مرتکب شدند: »هفته گذشته شکست دادن ما در چنین شرایطی بسیار سخت بود، 
اما مقابل آرسنال این طور نبودیم. می توانستیم از هر سه گل جلوگیری کنیم، اما اشتباهاتی داشتیم 

که نباید مرتکب  می شدیم و باید از اشتباهاتمان درس بگیریم.«

پرونده رقابت ه�ای قهرمانی جه�ان 2023 
ب�رای تیم مل�ی هندبال ایران بس�ته ش�د. 
لهس�تان، یک�ی از دو میزب�ان ای�ن دوره 
آخرین حریف ما در ای�ن رقابت ها بود و این 
تیم با اخت�اف چهار گل به پیروزی رس�ید. 
ملی پوشان هندبال کش��ورمان برای دومین بار 
یکی از سهمیه های آسیا برای حضور در قهرمانی 
جهان را به دس��ت آوردند و با صع��ود به جمع 
24 تیم برتر دنیا تاریخ س��ازی کردن��د. انتظار 
می رود بعد از این رقابت ها، تیم به حال خود رها 
نشود و فدراسیون برای تداوم موفقیت های تیم 
بزرگسالان و درخشش بیشتر آنها برنامه ریزی 
کند. البته س��رمایه گذاری و اجرای برنامه های 
بلندمدت نگاه و توجه ویژه مس��ئولان ارش��د 

ورزش کشور را می طلبد. 
  

تیم وس��لین وویوویچ در آخرین جدال خود در 
قهرمانی جهان به مصاف لهستان رفت و بعد از 
انجام یک بازی سخت 26 بر 22 نتیجه را واگذار 
کرد. هندبالیست های کشورمان در این رقابت ها 
در مرحله گروهی یک برد ش��یرین به دس��ت 
آوردند؛ در واقع برد با یک گل بیشتر مقابل شیلی 
حکم صعودمان را امضا کرد. در مقابل مونته نگرو 
نیز خوب مقاومت کردیم، اما با س��ه گل کمتر 
شکس��ت خوردیم. اس��پانیا یکی از قدرت های 
هندبال جهان با 14 گل اختلاف تیم ما را مغلوب 
کرد. با این  حال ایران به عنوان تیم س��وم گروه 
A راهی دور اصلی رقابت ها شد. در بین 24 تیم 
حاضر در این مرحله  اسلوونی، فرانسه و لهستان 
رقیب ایران بودند. اختلاف سطح هندبال ما با هر 
سه تیم اروپایی کاملًا مشهود بود و عملًا کسی 

انتظار پیروزی از شاگردان وویوویچ را نداشت. در 
پایان این مرحله فرانسه و اسپانیا به یک چهارم 

نهایی رقابت ها صعود کردند. 
  

س��رمربی تیم ملی به زودی مذاکراتش را برای 
ادامه همکاری با فدراسیون هندبال آغاز خواهد 
کرد. وس��لین وویووی��چ پ��س از آخرین بازی 
تیم کش��ورمان گفت: »عملکرد خوبی مقابل 
لهستان داشتیم. به خاطر مصدومیت برخی از 
بازیکنان با تعداد نف��رات کمتری در این دیدار 
حاضر ش��دیم. در نهایت نتیجه خوبی با توجه 
به تیم جوانی که داریم، کس��ب کردیم. تلاش 
کردیم عملکرد خوبی داشته باشیم، امیدوارم 
در تورنمنت های بعدی عملکرد بهتری از خود 
ارائه دهیم.«  وویوویچ با اش��اره به بحث تمدید 
قراردادش در خصوص آین��ده بازیکنان جوان 
اظهار داشت: »پس از کمی استراحت با رئیس 
فدراس��یون هندبال ایران در خصوص تمدید 
قرارداد خود جهت سرمربیگری تیم ملی مردان 
صحبت خواهیم کرد. امیدوارم بهترین نمایش 
بازیکنان جوان ایران را ش��اهد بوده باشید. ما 
بازیکنان جوانی داریم و خوش��حالم که در این 
تورنمنت توانس��تیم تاریخ س��ازی و به مرحله 
اصلی رقابت ها صعود کنیم. آین��ده با هندبال 

ایران است.«
مربی تیم مل��ی نیز عملک��رد ملی پوش��ان در 
مقابل لهس��تان میزبان را تمجید کرد. شهداد 
مرتجی با تأکی��د بر حضور پرتع��داد هواداران 
لهستانی در س��الن گفت: »بازی بسیار خوبی 
را برابر لهس��تان، میزبان این دیدارها داشتیم. 
این دیدار در حالی انجام ش��د که شاهد حضور 

بیش از 10 هزار تماش��اچی بودیم و بچه ها زیر 
فشار این تماشاچیان بازی کردند و تیم روبه رو 
هم با داشتن این امتیاز بازی بسیار خوبی انجام 
داد. در نیمه دوم توانستیم بسیاری از گل های 
خورده را جبران کنیم و اختلاف شش امتیازی 
نیمه نخست را به عدد 4 برس��انیم. هرچند در 
نیمه دوم تیم ما با دو گل بیشتر از لهستان جلو 
افتاد و پی��روز بودیم، اما در نهایت با احتس��اب 
گل های زده با چه��ار گل این ب��ازی را واگذار 
کردیم.« مرتج��ی رویارویی با بهترین تیم های 
جهان را تجربه ای بزرگ برای بازیکنان تیم ملی 
خواند: »تجربه بس��یار ارزش��مندی را در این 
رقابت ها برابر تیم های بزرگ دنیا کسب کردیم. 
در آخری��ن دیدار براب��ر تیم اروپایی لهس��تان 
باختیم، اما نتیجه خوبی گرفتی��م. با تیم های 
بزرگی چون فرانس��ه قهرمان جهان و المپیک، 
اسلوونی و اس��پانیای پرافتخار بازی کردیم. با 
تیم هایی که از قدرت ه��ای اول هندبال جهان 
هس��تند. در مرحله مقدماتی ب��رای اولین بار با 
تیم های مطرح دنیا تن به تن ش��دیم و همین 
باعث شد در دور دوم با وجود قرار گرفتن برابر 
فرانسه و لهستان بازی های بهتری داشته باشیم 
و بهتر از دور قبل در رقابت ها ظاهر شویم. قطعاً 
ادامه روند حضورمان در چنین میادینی و حضور 
در تورنمنت ه��ای بین المللی و ب��ازی با چنین 
تیم هایی در این س��طح می تواند برای هندبال 
ای��ران رویکرد خ��وب و قابل قبول��ی در آینده 
داشته باشد. تیم ما در شرایطی نتیجه آخرین 
دیدار خود را به تیم لهستان میزبان واگذار کرد 
که از چه��ار بازیکن خود ب��ه دلیل مصدومیت 

استفاده نکرد.«

  
رئیس فدراس��یون نیز معتقد است تیم ملی 
عملک��رد رضایت بخش��ی در ای��ن رقابت ها 
داشته اس��ت. علیرضا پاکدل در گفت وگو با 
ایسنا ابراز امیدواری کرد نسل جوان هندبال 
ایران در آینده به درخشش خود ادامه دهد: 
»بالاترین س��طح مس��ابقات هندبال در دنیا 
همین مس��ابقات قهرمانی جهان اس��ت. از 
این جهت هم ک��ه قبل از انتخاب��ی المپیک 
برگزار می ش��ود همه تیم های مطرح دنیا با 
تمام توان آمده بودند. انتظار ما از تیم این بود 
که از مرحله گروهی صعود کند، چون حضور 
در جمع 24 تیم برتر دنیا یک فرصت بزرگ 
برای هندبال هر کشوری است. خوشبختانه 
وویوویچ تیمی را وارد این مس��ابقات کرد که 
چندین بازیکن ج��وان دارد. صابر حیدری با 
1۸ سال س��ن در س��ه رده در هندبال ایران 
بازی می کند. عملکرد تیم هم تا حدود زیادی 
راضی کننده بود. از این پس باید تلاش کنیم 
فاصله هندبال ایران با سایر کشورها را کمتر 
و کمتر کنیم. البته اینها مستلزم زمان است 
و یک شبه نمی شود راه صد ساله را رفت. این 
دومین حضورمان در مسابقات جهانی است و 
نمی شود انتظار داشت مثل تیم های فرانسه 
و اسپانیا که حضور مستمر در این مسابقات 
داشتند نتیجه ای حاصل شود، حتی تیم های 
آس��یایی مثل کره جنوبی در بیش��تر دوره ها 
حضور داشتند. امیدوارم با این نسل خوبی که 
ساخته شده، بتوانیم خلأ هندبال را رفع کنیم 
و در س��ال های آینده حرف های زیادی برای 

گفتن داشته باشیم.«
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 ناامیدی، خشم و دودستگی
حال و روز هواداران بیانکونری

بعد از حواش��ی ب��ه وجود آم��ده برای 
یوونتوس، دیدار خانگی با آتالانتا شرایط 
عجیبی داشت. تیفوسی ها روی سکوهای 
آلیانس نشس��ته بودند، اما ساکت تر از 
همیشه. شاگردان مکس آلگری پس از 
ش��روع افتضاح فصل به هر زحمتی بود 
خود را به رده س��وم لیگ رساندند، ولی 
تمام تلاش هایش��ان به خاطر کسر 15 
امتیاز بابت فساد مالی نقش برآب شد و 
به رتبه دهم تبعید شدند. هواداران بانوی  
پیر هنوز در شوک هس��تند و هزاران نفر از آنها تهدید کردند اشتراک  
 Italia Skyspoort و DANZ تماشای بازی های یووه در ش��بکه های
را لغو خواهند کرد و البته عده ای هم ای��ن تهدید را عملی کرده اند. در 
بازی با آتالانتا تعداد صندلی های خالی زیاد بود، هرچند میزان انتقادها 
در فضای مجازی از فضای ورزش��گاه بیشتر اس��ت. هواداران متعصب 
یوونتوس از ابتدا هم با آندره آ آنیلی، رئیس قبلی باشگاه خوب نبودند و 
علیه او شعار می دادند. بدون شک عصبانیت آنها از مدیریت باشگاه تنها 

به خاطر جریمه اعمال شده و کسر امتیاز از بیانکونری نیست. 
هواداران متعصب عاشق تیم شان هس��تند و با بنری که در این جدال در 
دست داشتند علاقه شان را به رخ حریفان کشیدند: »سری  آ یا سری  بی، 
ما همیشه برای حمایت از یوونتوس در ورزشگاه هستیم.« آنیلی به عنوان 
متهم اصلی البته حامیانی هم در فضای مجازی دارد، اما در ورزشگاه آلیانس 
جو کاملًا متفاوت اس��ت. در طول بازی یووه – آتالانتا، دو آتشه ها بارها از 
خجالت آنیلی و مسئولان کالچو درآمدند، درحالی که جریمه اعمال شده 
از سوی فدراسیون فوتبال بوده و به مقامات لیگ ارتباطی ندارد. با اینکه 
نظرات مختلف است، اما عصبانیت و خشم همه هواداران قابل درک است. 
در جریان بازی اعتراض های زیادی به تصمیمات داور ش��د و در واقع این 
جدال کاملًا تحت  تأثیر جریمه سنگین بانوی  پیر بود. گل اول را آتالانتا زد، 
اما دی ماریا با پنالتی جواب آن را داد و میلیک هم گل دوم یوونتوس را زد. 
منتها در شروع نیمه دوم مهله و لوکمن برای آتالانتا دو گل زدند تا ورزشگاه 
در شوک فرو رود. تا به ثمر رسیدن گل تساوی میزبان اوضاع بحرانی بود تا 
اینکه دنیلو گل سوم یووه را زد. فقط یک امتیاز به بیانکونری رسید تا یووه 

لااقل بیشتر از این در جدول سقوط نکند.
مترجم: شیوا نوروزی

گایه های مربیان و ملی پوشان تیراندازی 

کارد از استخوان رد شده!
حضور وزیر ورزش در فدراسیون تیراندازی به بهانه برگزاری مراسم تجلیل از 
مدال آوران این رشته  فرصتی بود تا ورزشکاران و مربیان از کمبودها بگویند و 

گلایه های خود را به طور مستقیم با حمید سجادی در میان بگذارند. 
در ابتدای این مراس��م مرتضی قربانی، رئیس فدراسیون تیراندازی با ارائه 
گزارشی از عملکرد خود از ابتدای تصدی پست ریاست فدراسیون گفت: »در 
طول 65 سال، تیراندازی فقط یک مدال المپیک کسب کرده که در المپیک 
توکیو توس��ط فروغی با رنگ طلا بوده و همه جوانان ما در شهرس��تان ها 
می توانند مانند فروغی افتخارآفرینی کنند. زمانی که آمدم مش��کلات در 
این فدراسیون زیاد بود. 35میلیارد بدهی وجود داشت، ولی به این مسائل 
توجه نکردم. بعد از اینکه مدت ها اهداف پروازی تعطیل و تفنگ و تپانچه 
راکد بود، کارها را به خوبی پیش بردیم. یک سری کار اساسی هم هست  که 
باید انجام شود.« در ادامه نوبت به گله گذاری های قهرمانان و مربیان آنها از 
وضعیت تیراندازی رسید. ابتدا جواد فروغی، قهرمان المپیک ایران با اشاره به 
قراردادهای پایین تیراندازان گفت: »یک ورزشکار در لیگ هفته ای 500هزار 
تا یک میلیون دریافت می کند که عدد مناسبی نیست و باید لیگ ها حرفه ای 
شود. به خاطر مسائل مالی متأسفانه برخی از س��فرها را از دست داده ایم و 

امیدوارم حمایت های مالی از این رشته بیشتر شود.«
مریم طالبی، س��رمربی تفنگ هم اظهار کرد: »تیراندازان ما خیلی درددل 
دارند؛ اولین مشکل تحلیل رفتگی و ناامیدی است. متأسفانه بعد از ریاست 
هاشمی، جامعه تیراندازی تحلیل رفت. اوضاع اینقدر وخیم است که حتی 
دستگاه های ما ظرفیت برگزاری مسابقات لیگ و آزاد را ندارند.  ناامیدی در 
بدنه تیراندازی زیاد است. تاکنون فقط قول دیدیم و بداخلاقی. تیراندازان 
با دست خالی همیشه آبروی ورزش کش��ور بودند، اما در مقابل بدقولی و 
بدعهدی دیدند، حتی بعد از کسب مدال المپیک هم تفاوتی از سوی وزارت 
و کمیته ندیدند. بچه ها مشکل معیش��تی و مسکن دارند. با اینها نمی توان 
زیاد به آنها فشار آورد. کارد از استخوان رد شده و تا بوده نوک پیکان برای 
کمبود کاستی ها از بالا به پایین بوده است. نوک این پیکان باید از پایین به 
بالا شود. از نزدیک شاهدم که انگیزه های درونی و فردی متحرک دیگر برای 
موفقیت کافی نیست. مسئولان همیشه خواس��تند که ما درک کنیم، اما 

برعکس آن وجود ندارد.«
وی ادامه داد: »گرانی در رشته ما در عملکرد بازیکنان تأثیر گذاشته است. 
برنامه ریزی برای کادر فنی بسیار سخت شده و اگر نوک پیکان تغییر نکند 
جامعه تیراندازی که بارها ثابت کرده لیاقت توجه را دارد، نابود می ش��ود. 

امیدوارم بعد از قربانی شما پدر این خانواده باشید و آنها را حمایت کنید.«
احمد ظفر جعفرزاده، مربی تیم ملی تپانچه هم دیگر مربی حاضر در مراسم 
بود که گلایه های خود را اینگونه مطرح کرد: »حرف های  خانم طالبی حرف 
همه ماست. هر تیرانداز روزانه 2 میلیون هزینه دارد. ما برای خرید 150 بسته 
ساچمه، 120میلیون باید هزینه کنیم که برای یک ماه کافی است. این مبلغ با 
تورم ماه بعد می شود 160میلیون. اگر خرید را سالانه انجام دهیم 400میلیون 
بودجه ذخیره می شود. رقبای ما دست و پایشان بسته نیست، ما با این شرایط 

چطور پیش برویم.«
 بعد از پایان گلایه های ورزشکاران، حمید سجادی وزیر ورزش در سخنانی 
که بیشتر جنبه توجیه و وعده داشت، گفت: »شرایط طوری است که باید 
از آن عبور کنیم. فش��نگ وارد نمی ش��ود، چون تحریم ظالمانه در پیش 
داریم. امیدوارم ورزشکاران و کادر فنی ما را درک کنند. این حرف ها برای 
ما جدید نیست، به هر شهری می روم پربضاعت یا کم بضاعت یا برخوردار و 
کم برخوردار خواسته هایی وجود دارد که بحق است. بخشی از حرف هایی 
که خانم طالبی و آقای فروغی زدند بحق است و باید صندوق سودآور شود. 
شش شرکت هس��ت که مثلًا یکی از آن لیزینگ است که باطل شده و من 
دیروز فهمیدیم. به ما اعتماد داشته باش��ید و امیدوار باشید. ۷50 میلیارد 
وزارت پول دارد که بخشی از آن را به فدراسیون ها دادیم. همه فدراسیون ها 
550 میلیارد بودجه دارند که کافی نیست. دبیر، رئیس فدراسیون کشتی 
گفته بالغ بر 100 میلیارد تومان باید خرج شود تا کشتی گیران مدال بگیرند. 
تیراندازی هم می دانم همین بودجه را می خواهد. وظیفه ماست که اینها را 

بررسی کنیم. این مشکلات در همه ورزش ها وجود دارد.«

لورنزو بتونی

فوتبال ایتالیا

 سرمایه گذاری 
روی تیم تاریخ ساز فراموش نشود

استفاده از کارت های زرد و قرمز در فوتبال سال هاست 
که متداول اس�ت و قدم�ت آن به ج�ام جهانی 1970 
برمی گردد، اما کارت سفید که برخاف دو کارت دیگر 
جهت تش�ویق اس�ت، نه جریمه برای نخس�تین بار 
در جریان بازی زنان بنفیکا و اس�پورتینگ لیس�بون 
استفاده ش�د. زمانی که کادر پزشکی هر دو تیم برای 
کمک به بازیکن مصدوم روانه میدان ش�دند. اتفاقی 
قابل تحسین که داور را بر آن داشت تا با کارت سفید 
آنها را تشویق کند. این کارت یکی از ابتکارات جدید 
فیفاست که برای نشان دادن بازی جوانمردانه در طول 
یک مسابقه و تاش برای بهبود ارزش اخاقی در ورزش 
طراحی شده و می تواند باعث ترغیب تیم ها و بازیکنان 

به انجام رفتارهای جوانمردانه شود.

اولین کارت سفید تاریخ فوتبال
قاب

دنیا حیدری 

اثبات فرمالیته بودن کمیسیون ورزشکاران
پرواضح بود که ص��رف یک دورهم��ی نمی توان دردی از مش��کلات 
ورزش��کاران دوا کرد و این داس��تان نیاز به کار اصولی دارد. بسیاری 
با تصویرس��ازی های ایده آل از حل مش��کلات پاپیش گذاش��تند و بر 
این باور بودند که حضورش��ان در کمیسیون ورزش��کاران می تواند به 
نتایج حائز اهمیت و مثبتی بینجامد، چراکه کمیس��یون ورزشکاران، 
تجربه ای امتحان پس داده در سطح جهانی بود که انتظار می رفت کمیته 
بین المللی المپیک نیز بتواند نمونه کارس��ازی از آن را بازسازی کند. 
کمیسیونی با تأثیرگذاری های قابل توجه که می توانست با الگوبرداری 
درست و اصولی از روی نمونه های موجود جهانی مثمرثمر باشد، اما ... 
هیچ یک از تصورات آنطور که انتظار می رفت محقق نشد، به طوری که 
خیلی زود شاهد دلزدگی افراد حاضر در کمیسیون بودیم و استعفای 
آنها، آن هم در شرایطی که حضور در این کمیسیون نیز با جنجال های 
بسیار همراه بود، اما اعضا در مدت زمانی اندک دریافتند اوضاع با آنچه 
تصور داشتند هیچ گونه همخوانی و هماهنگی ندارد، به همین دلیل هم 
ترجیح دادند عطای حضور در این کمیسیون را به لقایش ببخشند. حال 
آنکه حضور برخی از آنها در کمیسیون با جنجا ل های بسیار همراه بود!

آخرین استعفا مربوط به س��جاد گنج زاده، رئیس کمیسیون بود که 
می توانست نشان دهنده وخامت اوضاع باشد، خصوصاً که گنج زاده در 
حال حاضر برای حضور در مسابقات کاراته اوپن پاریس راهی فرانسه 
شده و برای ارائه استعفای خود حتی منتظر بازگشت به ایران هم نماند. 
کناره گیری که می تواند ناش��ی از عدم مثمرثمر بودن این کمیسیون 
باشد، چراکه با وجود گذشت 14 ماه از فعالیت کمیسیون ورزشکاران 
کمیته ملی المپیک، فعالیت های آن هیچ خروجی خاص و مثبتی برای 
ورزشکاران در پی نداشته است. مسئله ای که نشان از فرمالیته بودن 

این کمیسیون دارد.
انتظارات از کمیسیون ورزشکاران که اعضای آن را قهرمانان و نامداران 
ورزش کشور تشکیل می دادند، حل و فصل کردن مشکلات ورزشکاران 
بود و رساندن معضلات آنها به گوش مس��ئولان. اما بعد از گذشته یک 
سال و دو ماه از آغاز به کار این کمیسیون هنوز نمی توان به هیچ مورد 
مثبتی اشاره کرد که نتیجه عملکرد آن باشد. حال آنکه براساس آیین نامه 
کمیسیون ورزش��کاران، اعضای آن باید حداقل هر س��ه ماه یک بار به 
صورت حضوری، تل کنفرانس یا ویدئوکنفرانس تشکیل جلسه دهند، 
اما این کمیسیون از ابتدای سال تاکنون تنها یک جلسه )یک شنبه هفته 
جاری( برگزار کرده که فقط ش��ش نفر از اعضا در آن حضور داشتند و 
پنج نفر دیگر نیز به صورت آنلاین در جلس��ه شرکت کردند، اما نفراتی 
چون حسن یزدانی، محمدرضا گرایی و ندا شهسواری نه حضوری در 
جلسه بودند و نه آنلاین. تکلیف جایگزین حسین ساوه شمشکی هم که 
به دلیل مثبت شدن تست دوپینگش دیگر نمی تواند در مجمع حضور 
داشته باشد نیز نامشخص است. به همه اینها استعفای گنج زاده، رئیس 
کمیس��یون را هم باید اضافه کرد که خبر از برگزاری جلسه ای )بعد از 
گذشته ماه ها( بدون رئیس را می دهد. با این وجود بیداریان، سخنگوی 
کمیسیون ترجیح می دهد همچنان اوضاع را تحت کنترل نشان دهد، به 
همین دلیل تأکید می کند خروجی این جلسه که با حضور خسروی وفا 
همراه بوده، سه برابر شدن کمک هزینه المپین ها بوده است. این در حالی 
است که افزایش کمک هزینه ورزش��کاران المپیکی نیازی به برگزاری 
جلسه کمیسیون ورزشکاران نداشت و با توجه به تورم موجود بی شک 
کمیته ملی المپیک باید ب��ه چنین کاری اهتم��ام می ورزید. در اصل 
وظیفه کمیسیون ورزشکاران چیزی فراتر از این موضوع ها بود. انتظار 
می رفت این کمیسیون به دنبال برطرف کردن مشکلات معیشتی عموم 
ورزشکاران باشد و بحث اشتغالزایی آنها که سال هاست با وجود وعده های 

بسیار مسکوت مانده،  نه اینکه هزینه های آنها را  افزایش دهد.

قرعه کشی مرحله یک هشتم نهایی مس��ابقات جام حذفی روز 
گذشته برگزار ش��د و در حالی که خیلی ها منتظر برگزاری یک 
دربی در این مرحله بودند یک ال کلاسیکوی ایرانی از قرعه بیرون 
آمد و سپاهان میزبان پرس��پولیس در این مرحله شد. در سایر 
بازی های این مرحله استقلال با ملوان روبه رو می شود. گل گهر 
میزبان فولاد اس��ت. آلومینیوم اراک به مصاف نساجی می رود. 
استقلال ملاثانی مقابل مس کرمان قرار می گیرد. نود ارومیه و 
پیکان در ارومیه مسابقه می دهند. دریای کاسپین بابل با پارس 
جنوبی جم و هوادار هم با مس رفس��نجان دیدار خواهند کرد. 

دیدارهای این مرحله دوم و سوم اسفند ماه برگزار می شود.

سپاهان – پرسپولیس در جام حذفی

رقابت های تنیس روی میز قهرمانی امیدهای جهان در فرانسه با 
ایستادن نماینده های ایران بر سکوی دوم و سوم پایان یافت. در 
این مسابقات فراز شکیبا که با برتری مقابل حریفانی از فیلیپین، 
امریکا، اسپانیا، عربس��تان، کانادا، قزاقس��تان، مصر و نیوزیلند 
فینالیست شده بود با قبول شکس��ت 3بر 2 مقابل دنیلو فازو از 
ایتالیا به مدال نقره دست یافت و نایب قهرمان شد. وانیا یاوری، 

ملی پوش بانوان ایران نیز به برنز این مسابقات بسنده کرد.

کسب نقره و برنز قهرمانی امیدهای جهان

شیوا نوروزی
      گزارش  یک


